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Novým manažerem  
MasterCard P. Javorský  
Novým manažerem společnosti MasterCard 
zodpovědným za rozvoj vztahů s bankami, pod-
poru růstu a zavádění nových platebních služeb v 
ČR se stal Pavel Javorský. Doposud působil v 
pražské pobočce Všeobecné úvěrové banky jako 
zástupce ředitele. Předtím pracoval sedmatřiceti-
letý Javorský například v ING Bank, Komerční 
bance nebo ČSOB.  

(Pokračování na stránce 2) 

LIDÉ 

KOMENTÁŘ 
Tůma: Letošní rok byl pozitivní, 
dařilo se ekonomice i ČNB 
Česká republika má za sebou 
podle guvernéra České  
národní banky Zdeňka Tůmy 
velmi úspěšný rok.  

 

"Ať už se dívám na to, co se nám po-
vedlo v ČNB, nebo na českou ekonomiku jako 
celek," řekl Z. Tůma a dodal, že ho 
překvapil především příznivý vývoj 
obchodní bilance. Centrální bance se 
podle něj daří rovněž držet nízkoinflační 
prostředí a ani nadále nejsou patrné 
významné inflační tlaky. 

Rovněž česká měna byla během 
celého roku stabilní, navzdory tomu, že 
v uplynulých týdnech prudce posílila a 
začátkem prosince posunula historické 
maximum k euru. Podle Tůmy je však třeba brát 
posílení koruny pouze jako "konstatování". 
"Troufám si říci, že by nemělo dojít k žádným 
dramatickým obratům v měnové politice," uve-
dl. Za jednu z nejvýznamnějších událostí pova-
žuje diskusi, která vyústila ve stanovení termínu 
přijetí eura v roce 2010. 

Kondici české ekonomiky Tůma ozna-
čil za velmi slušnou, ale s velkými rezervami. 
Jednou z nich je udržitelnost vývoje veřejných 
financí, což byl i jeden z důvodů, proč se minis-
tr financí Bohuslav Sobotka přiklonil k přijetí 

eura v roce 2010 a ne v roce 2009. Zlepšení by 
si podle guvernéra zasloužil i trh práce, chybí 
mu především větší pružnost. "My sice nepatří-
me mezi nejrigidnější ekonomiky v Evropě, ale 
také ne nejpružnější," dodal a upozornil, že 
Českou republiku trápí zejména vysoká dlouho-
dobá nezaměstnanost.  

Třetí oblastí je podnikatelské prostředí, 
které je někdy údajně zatížené velkou 
byrokracií. "To je něco, co by české 
ekonomice pomohlo. Ale na druhou 
stranu si nechci stěžovat, protože roste-
me velmi slušně, inflace zůstává na 
nízké úrovni a ani tento růst nevede k 
výrazným inflačním tlakům," doplnil 
guvernér. Tůma zdůraznil, že vývoj 
veřejných fi-nancí je nyní příznivý, 

nicméně ČNB ho kritizuje zejména proto, že 
rychlý růst HDP a dobré příjmy rozpočtu by 
bylo možné využít především k rychlejší stabili-
zaci veřejných financí. 

České ekonomice se v letošním roce 
mimořádně daří. Růst HDP je nejrychlejší od 
roku 1995, obchodní bilance na konci roku 
zřejmě vykáže rekordní přebytek, koruna je na 
nejsilnějších úrovních v historii a daří se držet 
poměrně nízkou inflaci. 

ZDROJ: ČTK 

Příjemné prožití  
vánočních svátků 
a mnoho úspěchů  

v roce 2006 
všem svým čtenářům 

i ostatním  
odběratelům našeho 
newsletteru přeje 

redakce  
Bankovnictví 

V prosincovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

* historii peněz, 
* sílící nerovnováze 
  v globální ekonomice, 
* konjunktuře  
  středoevropských bank, 
* očekávaných IPO  
  na pražské burze, 
* rostoucím finančním bohatství  
  domácností ve střední Evropě, 
* kontaktních centrech a CRM  
  ve finančních institucích, 
* pojišťovnách a jejich IS/IT. 
Ukázkový výtisk zdarma a infor-
mace o předplatném získáte na 
tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve 
volném prodeji. Seznam prodejen 
na www.economia.cz/prodejny. 

PRÁVĚ VYCHÁZÍ 

ČBA schválila Kodex chování  
mezi bankami a klienty 

Kodex chování mezi bankami a klienty schválilo na 
svém pátečním zasedání 16. prosince prezidium České ban-
kovní asociace. Jde o souhrn pravidel, jejichž dodržování 
zajistí klientům bank především právo na úplné a vyčerpávají-
cí informace k cenám a podmínkám čerpání bankovních slu-
žeb, jakož i k vyřizování stížností a k dalším procesům. Ko-
dex také upravuje nakládání s daty o klientech. 

Schválený dokument má podobu Standardu, což 
znamená, že banky k němu budou přistupovat dobrovolně 
(závazné kodexy může schvalovat pouze Shromáždění členů 
asociace, které se schází jednou ročně). „Pokud banka ke 
Standardu přistoupí, musí jeho znění zpřístupnit svým klien-
tům,“ upřesnil člen prezidia Jiří Kunert. 

Mezi nejdůležitější pravidla zaváděná kodexem patří 
například oznamování změny sazebníku (ceníku) s třicetidenním předstihem před jejich platností. Počí-
naje přistoupením banky ke schválenému kodexu bude mít klient rovněž právo se seznámit 
s historickými ceníky nebo získat vysvětlující informaci, jaká bude celková cena za konkrétní operaci 
v těch případech, kdy to pro něj nebude dostatečně zřejmé ze sazebníku banky. Podle kodexu nebudou 
banky poskytovat bez souhlasu klienta jeho data jiným společnostem, a to i v rámci jedné finanční skupi-
ny. Výjimku tvoří zákonem či jinak definované subjekty typu úvěrového registru. 

Dokument je otevřený (jeho plné znění najdete v příloze), Česká bankovní asociace k němu 
bude průběžně shromažďovat připomínky a náměty a vyhodnotí je počínaje polovinou roku 2006. 

Z ČBA 

 „Očekáváme, že v kontrole dodržování 
kodexu sehrají aktivní roli spot řebitel-
ské organizace, média, regulatorní 
instituce a v budoucnosti i finan ční 
ombudsman,“ dodal Jiří Kunert. 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
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Vláda souhlasí s prohloubením reformy financí  
Vláda schválila analýzu ministerstva financí, podle které je k zajištění dostatku 
peněz na spolufinancování projektů dotovaných EU v letech 2007–2013 třeba 
prohloubit reformu veřejných financí a změnit trend vývoje povinných rozpočto-
vých výdajů. Dalším nezbytným krokem je zavedení společného plánování výda-
jů národních a evropských peněz a změna priorit výdajů veřejných rozpočtů 
právě ve prospěch výdajů na spolufinancování, uvedlo MF.  

Dluhopisy na krytí schodku rozpočtu  
Kabinet schválil návrh MF, aby schodek státního rozpočtu, který má v příštím roce činit 74,4 

mld. Kč, z největší části pokryly dluhopisy (vydané na českém trhu i v zahraničí) až do 65,2 mld. Kč.  

Schodek se prohloubil  
Schodek běžného účtu platební bilance se v říjnu prohloubil na 9,24 mld. z revidovaných 9,17 

mld. Kč v září. Od počátku roku představuje schodek 54,1 mld. Kč. Vyplývá to z údajů ČNB. Přebytek 
obchodní bilance poklesl v říjnu na 1,8 mld. ze zářijových 4,5 mld. Kč.  

SOLUS: Úvěry domácností rostou stále rychleji  
Lidé se stále více zadlužují. Od roku 2002 vzrostl celkový objem úvěrů v ČR 
dvaapůlkrát. Zatímco v prvním čtvrtletí 2002 si lidé vypůjčili téměř 147 mld. 
Kč, v letošním třetím čtvrtletí představoval objem úvěrů domácností přes 371 
mld. Kč. Úvěry nejvíce narostly mezi loňským a letošním třetím čtvrtletím, a 
to o 33,2 %. Daří se hlavně půjčkám na bydlení, vyplynulo ze studie sdružení 
SOLUS a Společnosti pro informační databáze (SID).  

V ČR jsou jedny z nejnižších hodinových mezd  
Češi mají z členských zemí OECD jedny z nejnižších průměrných platů, z pohledu průměrných 

hodinových mezd jsou na tom kvůli delší pracovní době ještě hůře. Vyplývá to z letošní statistiky, kterou 
zveřejnil server Měšec.cz. V ČR činí průměrná hodinová mzda 3,41 EUR (téměř 100 Kč). Jen v Polsku, 
Slovensku a Mexiku je příjem nižší, zato ve většině vyspělých zemí se vydělává mnohonásobně více. 
Například v Dánsku to je 28 EUR (přes 800 Kč), v Německu 23,39 EUR (680 Kč), v Rakousku 15,74 
EUR (456,50 Kč) a na Slovensku 2,08 EUR (60 Kč). V ČR se pracuje v průměru 164,3 hodiny za měsíc. 
Déle v práci jsou jen Korejci (199,2 hodiny). Naopak nejkratší dobu se zdrží v zaměstnání Norové 
(111,4 hodiny), Nizozemci (112,8) a Francouzi (119,3 hodiny). Slováci pracují měsíčně 151,2 hodiny.  

Paroubek: ČR letos udrží deficit pod 3 % HDP 
Premiér Jiří Paroubek prohlásil, že Česká republika určitě splní rozpočtové kritérium pro vstup 

do eurozóny, podle něj musí deficit veřejných financí být nižší než 3 % HDP.  

Společné prohlášení bankovní rady nebude 
Společné prohlášení po zasedání bankovní rady, po jehož zavedení volají někteří ekonomové, 

nebude,  řekl guvernér ČNB Zdeněk Tůma. Zatím tak jediným výstupem z jednání centrálních bankéřů 
bude zápis. Během prvního čtvrtletí příštího roku však banka spustí internetový přenos z tiskové konfe-
rence po zasedání bankovní rady, která se koná většinou poslední čtvrtek v měsíci.  

Tržby obchodníků vzrostly 
Obchodníci v říjnu utržili meziročně o 3,4 % více. Maloobchodní tržby rostou nepřetržitě už 23 

měsíců, ale tempo růstu zmírňuje. Sezonně neočištěné tržby včetně motoristického odvětví vzrostly 
meziročně o 2,8 %, meziměsíčně se očištěné tržby zvedly reálně o 0,6 %, uvedl ČSÚ.  

Dluh ČR ve třetím čtvrtletí stoupl 
Státní dluh ČR ve třetím čtvrtletí vzrostl o 19 mld. Kč. Na konci září jeho výše činila 662,6 mld. 

Kč proti 643,6 mld. na konci června. Kromě toho stát vlastní ještě rizikové záruky ve výši 95,6 mld. Kč. 

Kasolvenzia ČR se stává součástí holdingu EOS 
Společnost Kasolvenzia ČR, přední odborník v oblasti managementu pohledávek, se od 1. 1. 

2006 stává přímou součástí mezinárodního holdingu EOS, celosvětové skupiny 20 společností poskytují-
cích finanční služby v 17 zemích světa. Souběžně s tím se přejmenuje na EOS KSI Česká republika a 
také změní své logo. Přímé začlenění společnosti do mezinárodního holdingu umožní lepší využití mezi-
národního know-how a další upevnění pozice společnosti na českém trhu. Do portfolia služeb Kasolven-
zia ČR patří mimo jiné mimosoudní a soudní vymáhání pohledávek i služby v oblasti poradenství. 

Studie BSA a IDC o softwarovém pirátství   
Snížení míry softwarového pirátství ze současných 41 % o 10 % by mohlo do roku 
2009 vytvořit na 2900 nových pracovních míst, posílit tuzemskou ekonomiku o 950 
mil. USD  a do státní kasy přidat na daních dalších 96 mil. USD. Vyplývá to ze studie, 
kterou zveřejnila Business Software Alliance (BSA). Nezávislý výzkum, provedený 
společností IDC, dospěl k závěru, že každý pokles tuzemského softwarového pirátství 

by mohl výrazně nastartovat růst sektoru informačních technologií. Zatímco IDC odhaduje růst českého 
IT sektoru do roku 2009 na 47 %, snížení míry pirátství o 10 % by mohlo vést k 58% růstu. Studie je 
dostupná na adrese http://www.bsa.org/idcstudy. Jde o jedinou analýzu svého druhu, která hodnotí vliv 
snížení míry softwarového pirátství na IT sektor v 70 zemích celého světa. Zároveň upozorňuje na výho-
dy, které by těmto zemím plynuly z omezení pirátství a propagace ochrany duševního vlastnictví.  

Lovells posiluje daňové 
oddělení 
Pražské zastoupení mezinárodní 
advokátní kanceláře Lovells 
jmenovalo Bohdanu Karkano-
vou do čela svého daňového 
oddělení. B. Karkanová je certi-
fikovanou daňovou poradkyní od roku 1993. V 
letech 2002 až 2005 působila ve společnosti 
Mazars. V období 1992 až 2002 pracovala na 
manažerských pozicích v oblasti daní ve společ-
nosti PricewaterhouseCoopers. 
Onder bude rozvíjet  
oblast řízení rizik 

Společnost KPMG ČR získala 
Štěpána Ondera jako posilu pro 
svoji pražskou kancelář. Onder 
před nástupem do KPMG ČR 
pracoval ve společnostech PwC,  
GE Capital Bank, ING Lease, 
KoB nebo ŠkoFIN.   

Pavloušek v PwC 
Roman Pavloušek (34) posílil 
oddělení poradenských služeb 
společnosti PricewaterhouseCo-
opers v ČR, kam nastoupil na 
pozici senior manager po dvou a 
půl letech práce v detroitské 
kanceláři. Bude zodpovědný za 
rozvíjení služeb interního auditu v České repub-
lice a regionu střední a východní Evropy a dále 
za reprezentaci regionu v celosvětovém vedení 
služeb interního auditu společnosti. 

(Pokračování ze stránky 1) 

Sdružení organizátorů bankovních  
sportovních akcí (SOBSA) zve  
co nejsrdečněji všechny čtenáře  

BANKOVNICTVÍ i s rodinami do překrásné-
ho prostředí Českomoravské vysočiny.  
Od pátku 3. do neděle 5. února 2006  

se uskuteční tradiční turistická akce s názvem  
Vysočina 2006 aneb vezměte si 

běžky nebo přijďte pěšky.  
Ubytování a tím i výchozí místo výletů je 

v obci Tři Studně, v hotelu Horník.  
Uzávěrka přihlášek je v pátek 20. ledna 2006. 
Bližší podmínky a přihlášku najdete na inter-

netové adrese http://www.volny.cz/sobsa, 
informace vám podá také vedoucí akce  
Ing. Jana Samková, GSM 602 669 687. 

Speciál "Vybíráme vysokou školu" na 
Vzdelavani.iHNed.cz 

Redakce zpravodajského serveru o školství,  
celoživotním vzdělání a kariéře  

http://Vzdelavani.iHNed.cz spustila ve spolupráci  
se společností Scio speciál "Vybíráme vysokou školu".  
Na stránkách http://Vzdelavani.iHNed.cz/vysokeskoly  
naleznou čtenáři vše potřebné k výběru vysoké školy  

a k přípravě na přijímací řízení.  
Speciál informuje o výhodách a nevýhodách jednotlivých 

typů vysokých škol, poradí s jakými náklady může budoucí 
student během vysokoškolského studia počítat, pomůže 

zhodnotit vlastní studijní předpoklady a přináší také statistiku 
přijímacích řízení na domácí vysoké školy.  

Více informací naleznete na adrese  
http://Vzdelavani.iHNed.cz/vysokeskoly.  

EKONOMIKA 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.bsa.org/idcstudy
http://www.volny.cz/sobsa
http://Vzdelavani.iHNed.cz
http://Vzdelavani.iHNed.cz/vysokeskoly
http://Vzdelavani.iHNed.cz/vysokeskoly
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Spory o změny v bankách jsou u konce 
V minulém vydání našeho newsletteru jsme vás informovali, že ministerstvo financí se dohodlo 

s Českou bankovní asociací na změnách v bankovním sektoru. Dnes přinášíme plné znění „Společného 
prohlášení České bankovní asociace a Ministerstva financí České republiky“ (viz příloha).  
ÚOHS zkoumal kodexy bank a ČS  

Kodex chování českých bank ke klientům, který vypracovala ČBA, není v rozporu s antimono-
polním právem. České peněžní domy se tak pravděpodobně již od začátku roku 2006 začnou kodexem 
řídit, stejně jako Česká spořitelna, která vydává ještě vlastní a širší dokument. I ten shledal Úřad pro 
ochranu hospodářské soutěže bez závad.   

Zákon o odškodnění klientů bank jde do finále 
Před schválením je ve sněmovně novela zákona o bankách, která by měla umož-
nit klientům zkrachovalé Union banky, Plzeňské banky a Kreditní banky Plzeň 
další odškodnění. Šance na přijetí předlohy vzrostly poté, co Fond pojištění 
vkladů vypracoval analýzu finančních dopadů navržených změn. Podle poslan-
ců z ní vyplývá, že návrhy stabilitu FPV neohrozí. Vedení ČSSD však nesouhla-
sí s vyšším odškodněním pro klienty tří zkrachovalých bank a řady kampeliček. 

Proti je i premiér Jiří Paroubek. "S novelou zákona nesouhlasím," vzkázal přes mluvčí Lucii Orgoníko-
vou, uvedly Hospodářské noviny. Řada poslanců, včetně členů ČSSD, si ale myslí opak. Novela počítá s 
tím, že by 200 tisíc klientů mělo dostat v plné výši náhrady vkladů až do částky 4 mil. Kč.  

Pojištění výdajů zajistí příjem v těžké situaci 
Držitelé platebních karet GE Money Bank mohou využít nabídky Pojištění výdajů. Pojištění 

klientům zajistí příjem v případě pracovní neschopnosti a ztráty zaměstnání. Stačí podepsat smlouvu, 
není potřeba zdravotní prohlídka. GE Money Bank je první bankou na českém trhu, která takové pojiště-
ní nabízí – v zahraničí je přitom toto pojištění velmi časté.  

O hypoteční úvěry od Raiffeisenbank je zájem  
Raiffeisenbank letos zaznamenala rekordní zájem klientů o hypoteční úvěry. Na počátku prosin-

ce banka schválila hypotéky za 4 mld. Kč, což představuje více než dvojnásobný růst oproti předchozí-
mu roku (za celý rok 2004 banka schválila hypotéky za necelé 2 mld. Kč). K silnému růstu zájmu došlo i 
u tzv. americké hypotéky; tyto půjčky tvoří již téměř pětinu všech poskytnutých hypotečních úvěrů. 

Službu Telebank již využilo přes 5 tisíc firem 
Obliba služby Telebank, kterou spustila v březnu GE Money Bank, trvale roste. Počet žádostí 

klientů z řad malých a středních podniků o nabízené úvěry stoupl již na více než 5 tisíc a objem úvěrů 
sjednaných přes telefon dosáhl 164 mil. Kč. Služba Telebank nabízí zájemcům o podnikatelský úvěr 
možnost dohodnout vše s bankéřem po telefonu a na pobočce pak již jen podepsat smlouvu. Nejoblíbe-
nější je úvěr Expres Business (max. 1 mil. Kč), který si přes Telebank sjednalo již asi 500 klientů.  

Hypoteční banka již vydala 29 emisí HZL  
Rekordní rok z pohledu počtu a objemu emitovaných HZL ukončila Hypoteční banka poslední-

mi dvěma privátními emisemi ve výši 3 a 1 mld. Kč s variabilním kuponem na tři a pět roků a s třicetile-
tou splatností. Banka je vydala ve středu 7. prosince. Celkový objem emisí HZL, které Hypoteční banka 
vydala od roku 1996, dosáhl 55, 6 mld. Kč. Z těchto 29 emisí bylo splaceno prvních sedm v hodnotě 
14,3 mld. Kč, v oběhu nyní zůstávají dluhopisy za 41,3 mil. Kč. Letos Hypoteční banka vydala 11 emisí.  

Nový design karet CCS 
CCS Česká společnost pro platební karty zahájila distribuci svých karet v 
novém designu. Zatím jde o firemní karty CCS Limit a CCS Business, o věr-
nostní kartu CCS Bonus a multifunkční osobní asistenční kartu CCS Asistent. 
„Nová grafika karet je založena na využití nejjednoduššího a současně nejsil-
nějšího znaku, který symbolizuje motorismus a automobilovou dopravu – auta 
samotného, přesněji řečeno charakteristické části jeho karoserie. Široké spekt-

rum barev nám poskytuje téměř neomezenou modularitu využití pro další produkty,“ řekl David Sroka, 
manažer firemní komunikace CCS, a dodal: “Nedílnou součástí nových vizuálů karet CCS jsou moderni-
zovaná produktová loga, která budou postupně rozšířena na všechny služby a produkty nabízené CCS.“ 
K dokončení obměny většiny karet CCS, které jsou v současné době v oběhu, za karty v novém designu, 
dojde do konce roku 2007. Grafické řešení karet pro CCS realizovala společnost Proximity.  

(Pokračování na stránce 4) 
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ZE ZAHRANIČÍ 
MMF: Světový růst  
se příští rok zrychlí  

Růst světové ekonomiky se 
příští rok pravděpodobně zrychlí 
a bude výraznější, než se dosud 
čekalo. Rizika ohrožující přízni-
vý vývoj však přetrvávají, řekl 
výkonný ředitel Mezinárodního 
měnového fondu Rodrigo Rato.  

Zlepšený výhled je podle Rata odrazem známek 
hospodářského oživení v Evropě a v Japonsku, 
tedy oblastech, které až dosud zaostávaly. Odmítl 
však říci přesnější odhady. Odkázal na to, že 
nové odhady budou zveřejněny v jarní pololetní 
zprávě MMF.  
Dopad cen ropy  
na ekonomiky EMU mírný 
Z nejnovějšího vydání 
pravidelné publikace 
Evropský ekonomický 
výhled společnosti 
PricewaterhouseCoo-
pers vyplývá, že dopad 
vyšších cen ropy na ekonomiky eurozóny je 
relativně mírný. Zvýšení cen o 10 USD za barel 
by mohlo ekonomice eurozóny způsobit v hori-
zontu pěti let ztrátu výkonnosti ve výši přibližně 
1 % HDP, ztráta ve výši přibližně 1,25 % HDP 

TECHNOLOGIE 
Cleverlance a Brain 
Systems se spojily 
Společnosti Cleverlance a Brain Systems ozná-
mily uzavření smlouvy o vzájemném spojení a o 
integraci jejich produktového portfolia do nabíd-
ky softwarových řešení pro klienty z oblasti 
finančnictví, telekomunikací, státní správy a 
dalších oborů. Důvodem je jejich obdobné zamě-
ření, vzájemně se doplňující produkty i zákaznic-
ké skupiny. Silnější postavení nové společnosti 
usnadní další rozvoj služeb poskytovaných zá-
kazníkům a další expanzi na zahraniční trhy. 
Jejím cílem je stát se jedním z nejdůležitějších 
dodavatelů IT služeb a softwaru v regionu.  
Společnost Brain Systems bude začleněna do 
organizační struktury Cleverlance v průběhu 
prosince a ledna 2006. Vedením projektu slouče-
ní obou společností je pověřen Jakub Dadák, 
dosavadní ředitel Brain Systems. Společnost 
bude nadále používat název Cleverlance, všech-
ny produkty Brain Systems budou zachovány a 
dále rozvíjeny pod novým označením. Pro zákaz-
níky Brain Systems i Cleverlance se nic nemění, 
kromě rozšířené nabídky produktů a služeb a 
změny jména v případě Brain Systems.  
IT společnost Ness 
představuje nový tým  
Společnost NESS Czech oznámila vytvoření 
specializovaného týmu pro sektor pojišťovnictví. 
Potvrdila tak svůj záměr razantního vstupu do 
tohoto odvětví. Pokračuje tak ve své strategii 
budování oborového know-how postaveného na 
praktických znalostech a zkušenostech z prostře-
dí zákazníků. Členy nového týmu jsou Rostislav 
Haufer, Alexander Čopák a Lenka Krejčů.  Nový 
Insurance Team organizačně spadá do divize 
Financial Services vedené Pavlem Juříkem. 
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HVB Bank nabízí karty partnerů z Renome 
HVB Bank spolu s partnery programu Renome připravila nabídku co-brandovaných kreditních 

karet, při jejichž používání mohou zákazníci získat nadstandardní výhody v obchodní síti partnerů Reno-
me. Klienti navíc sbírají body za nákupy u obchodníků v ČR i v zahraničí.  

UB dostane za miliardové pohledávky 315 000 Kč  
Zkrachovalá Union banka prodala své pohledávky za svými největšími dlužníky, firmami Inve-

smart B.V. a Union Group. Za pohledávky v hodnotě 3,5 mld. Kč získá 315 000 Kč. Nabyvatelem pohle-
dávek je společnost Braddock Finance & Capital Ltd. Dalších 50 000 Kč by měla banka inkasovat za 
prodej většiny zbylého movitého majetku.  

Poštovní spořitelna zvyšuje počty účtů pro mladé 
Poštovní spořitelna je pro mladé klienty stále atraktivnější bankou. V rámci nejnovějších kampa-

ní zaměřených na mladé se podařilo PS zvýšit počty zakládaných produktů pro mladé o více než 300 %.   

Některé banky zkrátí 30. prosince provozní dobu  
Některé banky zavřou přepážky v pátek 30. prosince dříve než obvykle. I u 
těch peněžních ústavů, kde provoz na pobočkách poslední letošní pracovní den 
poběží až do večera, ale již může být na určité služby pozdě. Například běžné 
platby s jistým připsáním na účet jiné banky ještě letos je třeba provést několik 
dnů před Silvestrem. Ovšem uživatelé elektronických bankovních služeb mo-
hou provádět platební operace i 31. prosince večer. Raiffeisenbank ukončí 
provoz 30. prosince již v poledne a jen o hodinu déle budou v provozu poboč-
ky Komerční banky. Česká spořitelna s GE Money Bank provoz omezovat 

nebudou, i ČSOB zachová 30. prosince standardní otevírací dobu bez omezení.  

(Pokračování ze stránky 3) 

KAPITÁLOVÝ TRH 
Bakala shání finance; pošle OKD na burzu?  

Důlní společnost OKD může vstoupit na burzu. V rozhovoru pro agenturu Reuters to připustil 
podnikatel Zdeněk Bakala, který podnik ovládá. Firma bude podle Bakaly potřebovat až stovky milionů 
eur na akvizice a možnou privatizaci polských uhelných dolů. V úvahu podle Bakaly přichází dluhové i 
akciové financování.  

Majetek u brokerů vzrostl za rok o dvě třetiny  
Obchodníkům s cennými papíry svěřili klienti do konce září majetek v rekordní hodnotě 306,3 

mld. Kč. Meziročně to znamenalo takřka dvoutřetinový nárůst objemu, tvrdí Asociace pro kapitálový trh, 
která sdružuje většinu hlavních hráčů trhu. Nejvíce si nechávají u obchodníků zhodnocovat majetek za 
úplatu právnické osoby, především pojišťovny, města a obce, podniky, firmy či neziskové organizace. Ve 
využívání služby jsou přitom stále rezervy. "Trh zatím není zdaleka nasycen a můžeme očekávat pokra-
čování růstu i v příštích letech," uvedl předseda představenstva AKAT Martin Fuchs. Novinkou je ros-
toucí poptávka podílových fondů po poradenství. "To je věc, která se v minulosti téměř nevyskytovala. 
Dříve byly fondy, až na výjimky, výhradně ve správě investičních společností," doplnil Fuchs.  

Zasedání burzovní komory 
Burzovní komora schválila sazebník burzovních poplatků na rok 2006. V sazebníku nedošlo 

oproti současné verzi k žádným změnám. Nový sazebník vstupuje v platnost 1. ledna 2006. Komora také 
schválila vyřazení emise akcií společnosti Teplárna Ústí nad Labem, ISIN CS0008423950, z obchodová-
ní na vedlejším trhu burzy s účinností od 27. 12.  2005. Důvodem vyřazení je zánik emitenta ke dni 31. 
12.  2005. Poslední obchodní den je 23. 12. 2005.  

Listopadové výsledky obchodování 
Celkový měsíční objem obchodů na trhu akcií činil v listopadu 68,69 mld. Kč. Ve srovnání s 

listopadem 2004, kdy bylo dosaženo objemu ve výši 53,64 mld. Kč, tak vzrostl o 28,05 %. Od začátku 
(Pokračování na stránce 5) 

Společnost LEGENDOR spol. s r.o. Vás zve na seminář: 
BANKOVNÍ RIZIKA: PRINCIPY JEJICH MĚŘENÍ, ŘÍZENÍ A REGULACE 
NEZBYTNÉ PRO KAŽDÉHO BANKÉŘE 
26. ledna 2006, lektor: Doc. Petr Dvořák, Ph.D., Vysoká škola ekonomická 
Cílem semináře je vysvětlit účastníkům srozumitelnou formou v současné době bankami  
užívané přístupy k měření a řízení jednotlivých finančních rizik včetně vzájemných souvislostí  
a objasnit aktuální způsoby jejich regulace. Ocení jej pracovníci bank a dalších finančních  
institucí, kteří potřebují znát podstatu bankovních rizik, faktory determinující jejich vznik  
a výši, princip jejich měření a řízení, agregace a desagregace a mít přehled  
o jejich současné regulaci. 

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268  
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

by se měla projevit po deseti letech. Z význam-
nějších zemí eurozóny pocítí největší dopad 
nárůstu cen ropy Francie (v prvních třech letech 
se očekává průměrný pokles HDP ve výši 0,4 
%), naopak nejméně se dotkne Španělska. 
Index S&P  
na čtyřletém maximu 
Americká Wall Street 14. prosince posilovala, 
širší index S&P tak zakončil obchodování na 
nejvyšší hodnotě za poslední čtyři roky. Dělo se 
tak poté, co vládní statistika ukázala, že ceny 
dovezeného zboží poklesly více, než ekonomové 
předpovídali.   
Fed zvýšil opět sazby  
Federální rezervní systém (Fed) Spojených států 
zvýšil základní úrokovou sazbu o 25 základních 
bodů na 4,25 %. Fed v doprovodném komentáři 
nastínil, že cyklus zvyšování sazeb ještě nekončí, 
ale vstupuje do závěrečné fáze. Banka nicméně 
uvedla, že vysoké ceny energií by stále ještě 
mohly zhoršit výhled inflace. 
Příliv kapitálu do USA 
v říjnu na rekordu 
Příliv kapitálu do USA se v říjnu zvýšil na re-
kordních 106,8 mld. USD ze 101,7 mld. USD v 
předchozím měsíci. Bez problémů tak stačil na 
financování rekordního obchodního schodku.  
Analytici přitom počítali s poklesem přílivu 
kapitálu na 75,4 mld. USD. 
Deutsche Bank ochrání 
zájmy investorů 
Německý finanční ústav Deutsche Bank je při-
praven ochránit zájmy investorů, kteří mají fi-
nanční prostředky v jednom z fondů investiční 
společnosti DB Real Estate. Ta patří do skupiny 
Deutsche Bank a zaměřuje se na investice do 
nemovitostí. Společnost se postarala o rozruch, 
když nakládání s cennými papíry fondu zmrazila.  
Erste by měla vyhrát 
tendr o rumunskou BCR  
Podle prohlášení ministra financí se očekává, že 
Rumunsko vybere vítěze tendru na 61,88% podíl 
v Banca Comerciala Romana (BCR) 20. prosin-
ce. Předpokládá se, že Erste zvítězí v souboji s 
portugalskou Millenium bcp.  
Na Slovensku objeveny 
padělané eurobankovky  

Ve slovenských obchodech 
se v prosinci objevily fa-
lešné bankovky v hodnotě 
500 EUR.  
Falzifikáty jsou podle 
centrální banky velmi 
nebezpečné; kromě barev-
né podobnosti s originálem 

totiž mají také některé ochranné prvky viditelné 
pod ultrafialovým světlem.  
KBC koupí zbytek  
akcií maďarské K&H  
Belgická bankovní skupina KBC koupí od nizo-
zemské banky ABN AMRO za 510 mil. EUR 
(přibližně 14,8 mld. Kč) 40 % akcií maďarské 
K&H Bank. Vlastník Československé obchodní 
banky tak zvýší svůj podíl na přední maďarské 
bance na téměř 100 %, sdělily KBC a ABN AM-
RO. KBC až dosud měla v K&H 59,4 % a koupí 
podílu od ABN se dostane na 99,6 %. Pro ABN 
AMRO je prodej podílu "v souladu se strategií 
prodeje vedlejších aktiv". 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.legendor.cz
mailto:hauptvogelova@legendor.cz


    50/2005                                                                                                         http://bankovnictvi.ihned.cz                                                                                                          strana 5 

Hitem letošních Vánoc jsou plazmové televize 
Dlouhodobý trend, podle něhož se během roku nakupuje na splátky více 
bílá technika a před Vánocemi hnědá technika, potvrzuje i letošní sezona. 
Nejčastější komoditou nákupu na splátky prostřednictvím GE Money Mul-
tiservis jsou díky výraznému zlevnění plazmové televize a LCD televize. 
Prostřednictvím produktů GE Money Multiservis je ale možné platit i v 
prodejnách nabízejících méně tradiční zboží, například šicí stroje nebo 
hudební nástroje.  

Podzimní kampaň GE Money Auto firmě pomohla 
Podzimní kampaň, v jejímž rámci mohou klienti GE Money Auto získat při financování automo-

bilu různé odměny, se úspěšně projevuje na dosažených výsledcích. V listopadu financovala GE Money 
Auto celkem 3304 automobilů (v porovnání s loňským listopadem tak došlo k nárůstu o 20 %) v pořizo-
vací hodnotě 647 mil. Kč, což je meziročně o 28 % více. Na dobrých výsledcích se významným způso-
bem podepsala podzimní kampaň, v jejímž rámci jsou motoristům nabízeny různé benefity.  
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LEASING 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

roku, tzn v období leden až listopad 2005, dosáhl objem akciových obchodů 984,99 mld. Kč. Objem 
obchodů s dluhopisy dosáhl v listopadu hodnoty 50,67 mld. Kč, ve srovnání se stejným obdobím roku 
2004 (objem 40,201  mld. Kč) došlo k nárůstu o 14,6 %. Oba indexy v listopadu oproti říjnu shodně 
získaly. Index PX 50 posílil o 1,58 % a index PX-D o 2,24 %.  

Český akciový trh se rozšíří o šest společností 
Český akciový trh RM-SYSTÉM připravil investorům vánoční dárek v podobě šesti nových 

akciových titulů, které se ještě před vánočními svátky začnou obchodovat na volném trhu RM-S. Nově  
tak budou uvedeny emise akcií společností SEVEROČESKÁ ARMATURKA, TAMDA BRNO, VEBA 
TEXTILNÍ ZÁVODY, ŽS BRNO, Pliva-Lachema a Léčebné Lázně Mariánské Lázně.  

(Pokračování ze stránky 4) 

Victoria proti návrhu o úrazovém pojištění  
Pojišťovna Victoria Volksbanken nesouhlasí s návrhem zákona o úrazovém pojištění zaměstnan-

ců. Navrhovaný systém by přinesl nejistoty pro zaměstnavatele, větší administrativu a nižší odškodnění 
pro zaměstnance v případě úrazu, řekl člen představenstva pojišťovny Kurt Rössler. Cílem návrhu je 
podle ministerstva práce a sociálních věcí motivovat zaměstnavatele i zaměstnance k vytváření co nej-
lepších podmínek pro bezpečnou práci.  

ČSOB dokončila akvizici Hornického PF Ostrava 
Skupina ČSOB se rozšířila o dalšího člena, když završila akvizici Hornického PF Ostrava ze 

skupiny OKD. Hornický PF má více než 19 tisíc klientů a spravuje asi 1 mld. Kč jejich úspor. Fond bude 
zatím působit po boku ČSOB PF Stabilita (326 000 klientů) a ČSOB PF Progres (65 000 klientů). Skupi-
na ČSOB se tak posunula na čtvrté místo na trhu penzijního připojištění co do počtu klientů. "Naším 
záměrem je v budoucích několika měsících sloučit nový fond s PF Progres. Díky tomu dosáhneme další 
zvýšení efektivity a úspor z rozsahu," řekl Petr Beneš, který má na starosti řízení PF ČSOB. 

Genworth Financial přichází do ČR 
Přední světová pojišťovna Genworth Financial Inc. oznámila svůj vstup na český trh. Prvním 

produktem, který společnost u nás nabídne, bude pojištění schopnosti splácet finanční závazky (Payment 
Protection Insurance, PPI). Ředitelem české pobočky bude jmenován Petr Krejčí. 

Životní pojištění uzavřené za pár desítek minut 
AMCICO AIG Life přichází s  jednoduchým produktem životního pojištění nazvaným AMCI-

CO Kapitál. Jde o produkt pro klienty do 45 let. K založení stačí pouze prohlášení o zdravotním stavu. 
Pak už se člověk musí pouze rozhodnout, na jakou cílovou částku se pojistí a jakým způsobem chce 
peníze v budoucnu čerpat. AMCICO AIG Life garantuje částku, která bude pojištěnému vyplacena při 
dožití se konce pojištění. Uzavřít pojistku lze nejméně na 10, nejvíce na 30 let. AMCICO Kapitál zaru-
čuje zhodnocení technických rezerv ve výši 2,4 %, reálně vyplacený podíl na zisku může být až 3,8 %.  

Poslední letošní platba na penzi? Úterý 27. 12.! 
Pokud klient penzijního fondu hodlá vložit peníze tzv. na poslední chvíli a využít daňové výho-

dy, neměl by již příliš otálet. Mají-li být tyto prostředky zaúčtovány ještě letos, je třeba, aby byly připsá-
ny na účet PF u depozitáře (tzn. banky, kde má PF účet) nejpozději do 31. 12. 2005. Proto je třeba peníze 
vložit do 23. 12. 2005 (jde-li o hotovostní vklad), resp. do 27. 12. 2005 (pro bezhotovostní platby).  

CSLP se v SR daří 
Nedávná slovenská penzijní reforma umožnila 
lidem rozhodnutí, zda chtějí přesměrovat polovi-
nu svých plateb na důchod do soukromých 
správcovských společností. Zatím se tak rozhod-
lo 1,1 mil. Slováků. Celkově již soukromí správ-
ci spravují aktiva ve výši 6,87 mld. Sk, z toho 
více než 2 mld. spravuje Credit Suisse Life  
& Pensions (od ledna Winterthur), která je tak 
jedničkou na trhu. 
Crédit Agricole  
se pustí do expanze   
Přední francouzská banka Crédit Agricole se 
chystá na expanzi pomocí akvizic jiných firem v 
západní a východní Evropě i mimo starý konti-
nent. Přichystáno má na to 5 mld. EUR, sdělila 
banka, která má ve Francii nejvíce běžných kli-
entů. Akviziční program Crédit Agricole se má 
zaměřit především na sektor maloobchodních 
služeb v západní Evropě. Sledovat ale bude i 
možnost expanze ve střední a východní Evropě a 
na rozvojových trzích kolem Středozemního 
moře a v Perském zálivu. Banka chce, aby se do 
roku 2008 její zahraniční aktivity podílely na 
celkových příjmech 50 %.  
Brazílie splatí  
předčasně MMF dluh  

Brazílie splatí do konce 
roku Mezinárodnímu 
měnovému fondu celý 
dluh 15,5 mld. USD. 
Rozhodnutí, kterým se 
smažou veškeré závazky 

země vůči mezinárodnímu věřiteli před jejich 
splatností, je výsledkem dobré makroekonomic-
ké situace a lepšího vývoje bilance běžného účtu.  
Policie zatkla bývalého 
ředitele italské BPI  
Policie zatkla bývalého generálního ředitele 
banky Banca Popolare Italiana (BPI) Gianpiera 
Fioraniho kvůli podezření z podvodů a vyšetřo-
vání spojení s Banca Antonveneta. Pro podezření 
ze zneužití pravomocí je v tomto případě vyšet-
řován i guvernér centrální banky Antonio Fazio.   
KBC chce vykoupit  
drobné akcionáře v SVE  
Belgická banka KBC chce vykoupit drobné akci-
onáře ve svých firmách ve střední Evropě. Zájem 
má i o zbylé akcie ČSOB, kde již vlastní asi 90 
% cenných papírů. Do budoucna rovněž zvažuje 
osamostatnit ČSOB Slovensko. Skupina KBC 
rovněž plánuje převzít druhou banku v Polsku a 
druhou pojišťovnu v Maďarsku. Ráda by vstou-
pila do Rumunska a na Balkán – buď akvizicí, 
nebo vybudováním finanční instituce „na zelené 
louce“. Všechny projekty chce KBC financovat z 
vlastních zdrojů, hovoří o přebytku kapitálu. 
Expanzí se banka chce vyhnout fúzi, o níž mají 
zájem někteří její konkurenti. Belgická skupina 
rovněž oznámila program zpětného odkupu akcií 
v hodnotě 1 mld. EUR (asi 29 mld. Kč).  
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